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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Kubinyi podrobil VZP drtivé kritice, debata
odročena na středu
Nový ministr zdravotnictví Jozef
Kubinyi (ČSSD) dnes ve sněmovně podrobil hospodaření Všeobecné
zdravotní pojišťovny (VZP) drtivé kritice. Mluvil mimo jiné o
zakázkách zadaných bez výběrového řízení, porušování
legislativních předpisů a dalších údajných pochybeních. Mluvčí
VZP Jiří Suttner ale jeho kritiku odmítá.

    Poslanci po projevu ministra diskusi odročili na středu, očekává se, že VZP přijde osobně
obhajovat její ředitelka Jiřina Musílková. Kubinyi už od svého jmenování volá po jejím odstoupení,
Musílková s jeho kritikou nesouhlasí.

    "Paní ředitelka ještě nedostala oficiální pozvání na jednání s poslanci," podotkl mluvčí. Podle něj
nemá VZP ani její
ředitelka potřebu se obhajovat, chce ale informovat poslance o skutečném stavu věcí. "Pojišťovna
nemá co skrývat, její hospodaření je naprosto transparentní," prohlásil Suttner. Podle něj podporu
současnému vedení VZP vyjádřily některé organizace pacientů, ale i odborníci, lékaři a ekonomové.

    Dnes Kubinyi odvolal ředitele Institutu klinické a experimentální medicíny (IKEM) v Praze Karla
Filipa.
Místopředseda klubu ODS Oldřich Vojíř vyjádřil nad počínáním nástupce Marie Součkové rozpaky.
Soudí, že nejsou známy závažné důvody, proč byl Filip tak "exemplárně" zbaven funkce. Kubinyi svůj
krok zdůvodnil prodlužováním a prodražováním výstavby kardiocentra. Filip prý také v rozporu se
statutem IKEM preferoval klinickou léčbu.

    Ministr dnes poslance svým vystoupením zřejmě poněkud zaskočil, původně se očekávalo až příští
týden. Kubinyi tak hovořil v poloprázdném zasedacím sále, který většinou charakterizuje páteční
odpoledne při schůzích dolní komory.

    Mnozí odborníci na řízení zdravotnictví se obávají, že výměna ředitele IKEM může situaci jen
zhoršit. Personální změny nevidí jako dobrý začátek reformy. "Kdybych je nedělal, tak by mě zase
kritizovali, že je nedělám," reagoval na výhrady Kubinyi.

    V projevu k poslancům řekl, že situace je špatná zejména ve fakultních nemocnicích. "Problémy,
které jsou v těch fakultních nemocnicích, hodláme řešit, a to poměrně v krátké době a poměrně
razantním způsobem," uvedl. V rozhovoru s novináři nevyloučil další personální změny, nebudou ale
v nejbližších týdnech.

    Největší část vystoupení zaujala kritika VZP. Řekl, že tato největší tuzemská zdravotní pojišťovna
se na rozdíl od ostatních opakovaně dostává do deficitu. Z Kubinyiho projevu vyplynulo, že podle něj
VZP hospodaří špatně a nedokáže efektivně komunikovat s poskytovateli péče. "Smluvní partneři,
kteří požadují podmínky v rámci dikce platných správních předpisů, jsou vystaveni tlaku finanční
nejistoty plynoucí z nepodepsaných dodatků smluv, a to i
po několik období za sebou," prohlásil. Uvedl také, že VZP ubývají pojištěnci, počet zaměstnanců



pojišťovny ale roste.

    Prohlásil, že VZP zadala cestovní kanceláři bez výběrového řízení zakázku za 15 milionů korun,
kterou představoval zájezd mentálně postižených k moři. S odkazem na odborníky ale dodal, že
pobyt u moře by pro ně mohl být spíš škodlivý.

    Mluvil také o projektu internetové zdravotní knížky (iZIP), který byl podle něj zadán rovněž bez
výběrového řízení. V minulých dnech na něj upozornil už prezident České lékařské komory (ČLK)
David Rath. Podle šéfa ČLK může zakladatel společnosti iZIP, poslanec ODS Milan Cabrnoch, jako
člen správní rady VZP ovlivňovat rozhodování o prostředcích na tento projekt. Mluvčí Suttner to ale
již dříve odmítl.

    Rovněž Kubinyi má ale k projektu výhrady, má dojem, že vedení pojišťovny si tímto způsobem
kupuje loajalitu sněmovny. VZP kritizoval i za řadu dalších věcí, třeba za to, že časopis s informacemi
pro pojištěnce ji ročně stojí 120 milionů korun.

    Ministr podpořil účast Musílkové při jednání sněmovny. Poslance také požádal o čas do 30. září,
aby mohl vypracovat svou koncepci zdravotnictví a předložit ji pak na říjnové schůzi. Již při svém
nástupu do funkce prohlásil, že na reformu zdravotnictví nežádá od státu více peněz a bude hledat
vnitřní rezervy. Loni dosáhly výdaje veřejného zdravotního pojištění skoro 150 miliard.

    "Stav zdravotnictví v této republice je vcelku uspokojivý. Poskytování zdravotnických služeb je na
vysoké úrovni, nicméně je tady finanční krize, která se prohlubuje a která hrozí přerůst v krizi
poskytování služeb se všemi možnými důsledky pro občany," zhodnotil současný stav, za kterého se
ujal svého úřadu.
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